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Aan: Provincie Limburg 
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Datum: 28 februari 2025 
Onderwerp: Brandbrief Wilde zwijnen 
Bijlagen: 1 

Geacht college, 

Onlangs hebben wij contact met u gehad over de populatie Wilde zwijnen in de 
gemeente Meerssen, waaronder het Bunderbos. Met deze brief willen wij nogmaals 
nadrukkelijk onze zorgen uitspreken over de situatie rondom de toename van de 
populatie Wilde zwijnen en verzoeken wij u om sturend op to treden. Wij wijzen u 
daarom met klem op uw wettelijke verplichting uit de Omgevingswet om volgens het 
vastgestelde faunabeheerplan to handelen en uitvoering to geven aan de verlaging 
van de stand. 

Tijdens de Oordeelsvormende raadsvergadering van de gemeente Meerssen op 22 
januari 2025 kwam wederom Haar voren dat er grote maatschappelijke onrust is 
over de toename van Wilde zwijnen. Inwoners vrezen voor onveilige situaties door 
(te) grote populatie Wilde zwijnen. Zij vrezen onder meer dat er niet meer veilig 
gerecreeerd kan worden in de bossen en dat er gevaarlijke situaties kunnen 
ontstaan in bebouwde gebieden. Ook bestaat er bij inwoners onduidelijkheid over 
wie verantwoordelijk is voor het populatiebeheer. 

Naar aanleiding van het recente incident waarbij een vrouwelijke jogger in het 
Bunderbos letsel heeft opgelopen door een aanval van een wild zwijn en de vele 
meldingen van verontruste inwoners heeft op 13 februari 2025 ambtelijk overleg 
plaatsgevonden. In dit ambtelijk overleg, waaraan Provincie, Staatsbosbeheer 

Gemeente Meerssen (SBB), Wildbeheereenheid Maasvallei, Wildbeheereenheid Beekdal, 
BeZ°ekadre5: Wildbeheereenheid Geuldal, de Faunabeheereenheid en Gemeente Meerssen 
Bestuurscentrum hebben deelgenomen, is door de wildbeheereenheden aangegeven dat de 
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grote problemen voorziet als er geen extra maatregelen genomen worden. In dit 
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van de jacht en effectieve afsluiting van illegale paden om verstoring van Wilde 
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volgens het mailbericht van SBB van 24 februari 2025 een jaarlijks afschot van 
minimaal 100 tot 150 stuks moeten zijn. 

Standsverlaging is dringend noodzakelijk. Dat is al eerder gesignaleerd in een 
overleg op 4 december 2023 met alle betrokken partijen. Ook de 
wildbeheereenheden zelf spreken hun zorgen uit over de groei van de populatie 
Wilde zwijnen. Om tot een standsverlaging to komen, vragen wij uw college met 
klem om strenger toe to zien op de naleving van het faunabeheerplan en to sturen 
op een aanzienlijke verlaging van de stand. 

De mogelijkheid die het faunabeheerplan daartoe biedt, is onder andere het sturen 
op het inzetten van het ondersteuningsteam voor ondersteuning van de 
wildbeheereenheden. Een ondersteuningsteam is in Limburg aanwezig en 
oproepbaar, maar wordt pas op verzoek van de lokale WBE ingeschakeld, zo geeft 
de faunabeheereenheid aan. De WBE Maasvallei heeft echter bij herhaling 
aangegeven dat er geen gebrek aan mankracht is en dat er daarom ook geen 
beroep op het ondersteuningsteam gedaan zal worden. Het gerealiseerde afschot is 
evenwel veel to laag (in januari 2025 is 1 zwijn geschoten) Het is noodzakelijk per 
direct het ondersteuningsteam in to zetten. 

Gelijktijdig met de inzet van het ondersteuningsteam kunnen voorbereidingen 
getroffen worden om inzet van professionele jagers mogelijk to maken. 
In uw brief van 29 april 2024, waarin u reageert op de brief van 18 april 2024 die 
gemeente Meerssen stuurde,- Haar aanleiding van het verontrustende bericht dat 
wij hadden ontvangen dat de Wildbeheereenheden Maasvallei en Beekdal niet 
meer zouden jagen in de natuurgebieden van Staatsbosbeheer-, geeft u aan dat 
overleg heeft plaatsgevonden met Staatsbosbeheer. Staatsbosbeheer heeft in dit 
overleg aangegeven dat zij voor de periode van 1 april tot en met 1 oktober 2024 
tijdelijke grondgebruikersverklaringen voor de wildbeheereenheden Maasvallei, 
Beekdal en Savelsbos hebben toegestuurd aan de WBE's voor continuering van het 
faunabeheer voor hun eigendommen. Insteek van SBB was om in belang van het 
faunabeheer het beheer over hun eigendommen door deze WBE's to continueren. 
Ook zou door Staatsbosbeheer een tijdelijke grondgebruikersverklaring afgegeven 
worden voor de WBE Maasvallei om in het grensmaasgebied ook het faunabeheer 
uit to voeren. In uw brief gaf u aan dat, mocht het zo zijn dat op zeer korte termijn 
geen overstemming wordt bereikt tussen de WBE's en SBB over de bepalingen van 
deze tijdelijke grondgebruikersverklaring, u in samenwerking met de 
Faunabeheereenheid Limburg, SBB faciliteert dat SBB zelf de regie neemt over het 
faunabeheer met door SBB geselecteerde jagers om tot noodzakelijke beheer in de 
gemeente Meerssen to komen. 

Graag vernemen wij van u waarom u SBB nog steeds niet gefaciliteerd heeft bij het 
in regie nemen van het faunabeheer, mede ook omdat begin 2024 ook al de 
noodzaak tot standsverlaging overduidelijk was en het gerealiseerde afschot 
onvoldoende was. 

Door het uitblijven van overeenstemming tussen SBB en de Wildbeheereenheden 
en het niet in voldoende mate uitvoeren van het vastgestelde Faunabeheerplan (dat 
aangeeft dat alle aanwezige zwijnen geschoten mogen worden) is er een 
aanzienlijk verhoogd risico op schade, hinder en verstoring van de openbare 
veiligheid. Bewoners ervaren in toenemende mate een gevoel van onveiligheid. Ter 
informatie voegen wij als bijlage een aantal meldingen toe. 
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Wij wijzen u met klem op uw wettelijke verplichting uit de Omgevingswet om 
volgens het vastgestelde faunabeheerplan to handelen en uitvoering to geven aan 
de verlaging van de stand. 

Wij achten een bestuurlijk overleg samen met Staatsbosbeheer op een zo kort 
mogelijke termijn noodzakelijk. 

Met vriendelijke groet, 



Bijlage 1 

Aantal meldingen Wilde zwijnen overlast 

Van: Verzonden: dinsdag 25 februari 2025 11:37 

Aan: Info <Info@meerssen.nl> 

Onderwerp: Probleem met openbare veiligheid als gevolg van Wilde zwijnen 

L.S. 

Sinds enkele weken zijn er (bijna) dagelijks Wilde zwijnen in onze straat (Bospad to Moorveld) actief. 

Vanuit het Weiland komen zij de weg op en wroeten de bermen om. Het resultaat hiervan is dat 

mensen 's avonds niet meer de straat op durven met de hond of met de fiets, alleen nog maar met de 

auto. Ik heb zelf ook al oog in oog gestaan met een wild zwijn en eergisteravond heb ik er 2 verjaagd. 

In de afgelopen nacht is opnieuw de berm omgeploegd. 

Omdat hier de openbare veiligheid in het geding is, verzoek ik de gemeente om met spoed 

maatregelen to nemen. N.B. ik heb het hier niet over een bospad of over een veldweg, maar over een 

gewone straat, de openbare weg. 

Ik heb ook melding gemaakt bij Faunabeheer Limburg en de wildbeheereenheid. 

Ik stel het op prijs om even een terugmelding to krijgen m.b.t. de maatregelen die de gemeente op 

korte termijn gaat nemen, waarvoor dank. 

Met vriendelijke groet, 

Moorveld 



Aan: Burgemeester, wethouders en gemeenteraadsleden, 

van de Gemeente Meerssen. 

Wij zijn een bezorgde groep bewoners van de Snijdersberg to Geulle. Wij wenden 

ons tot u in verband met de stijgende overlast van grote getalen Wilde zwijnen 

rondom onze woningen. 

Deze Wilde zwijnen lopen niet alleen rond in het bos en op de voor de wandelaars 

beschikbare bospaden, maarwroeten ook in de bermen van onze straten, in onze 

tuinen en lopen zoals nu blijkt, ook in de woonwijken. 

Door meerdere bewoners zijn het afgelopen jaar zorgen en incidenten bij de 

Gemeente, Staatsbosbeheer en Faunabeheer gemeld. Tot op heden is door Been 

van deze drie overheidsinstanties ook maar een begin van een oplossing van het 

toenemende probleem aangedragen. Sterker nog, deze drie instanties wijzen in 

reacties op meldingen van bezorgde bewoners Haar elkaar. 

Geen van deze drie overheidsinstanties voelt zich in onze beleving kennelijk 

verantwoordelijk om de handschoen op to pakken. Er is nu een overleg geweest 

waarin weer Been acties worden ondernomen. De voorwaarden moeten nog 

Hader uitgewerkt worden.......en gaan ze verder met nog meer afsluiting van het 

bos! Dit zijn geen oplossingen! 

Wilde zwijnen horen hier niet thuis, hun leefgebied is in het Meinweg gebied! 

De bewoners die de moeite nemen om hun zorgen to uiten en incidenten to 

melden worden in hun beleving van het kastje Haar de muur gestuurd. 

Wij, bewoners van de Snijdersberg, maar ook de bevolking van Geulle willen 

serieus worden genomen in deze zaak. Daarom willen wij op korte termijn in een 

persoonlijk gesprek van u horen hoe u deze Wilde zwijnen plaag gaat verhelpen. 

Neemt de gemeente deze Wilde zwijnen plaag wel serieus? 

Heeft de gemeente uberhaupt wel eens nagedacht over een plan van aanpak? 

Hoe ziet dat er uit? Wij richten ons tot u en niet tot de andere twee op grotere 

afstand staande overheidsinstanties. 



Als bewoners hebben wij een directe relatie met de gemeente, en gaan wij er 

ook van uit dat de Gemeente moet zorgen dat wij ons veilig voelen en zijn! 

Tegelijkertijd hebben wij steun gezocht en gekregen bij andere 

buurtverenigingen en bewoners van Geulle. Wij maken ons zorgen over het 

gebrek van daadkracht van de betrokken instanties en de gemeente Meerssen, 

en willen de publiciteit opzoeken! 

Hieronder een kleine bloemlezing van gebeurtenissen. 

Enige weken geleden is op klaarlichte dag een joggende vrouw aangevallen 

door een wild zwijn op het bospad aan de Snijdersberg. Zij moest Haar het 

ziekenhuis om haar verwondingen to laten verzorgen. 

Het afgelopen jaar zijn er diverse honden (en hun baasjes) aangevallen door 

Wilde zwijnen. 

De berm tangs de Snijdersberg (grotendeels Natura 2000 gebied) is diverse keren 

omgeploegd door Wilde zwijnen. 

Er zijn diverse achtertuinen omgeploegd door Wilde zwijnen. 

Er zijn weides omgeploegd door Wilde zwijnen. 

Bewoners die in het schemerdonker niet meer op straat durven lopen of fietsen, 

dit geldt ook voor bezoek dat niet meer to voet durft to komen. 



Er zijn bewoners die het niet aandurven om hun hond door hun kinderen uit to 

laten 

Er zijn bewoners die hun kinderen niet meer in de tuin durven laten spelen. 

De Daslook ( wettelijk beschermde plant ) wordt opgegeten door de zwijnen. 

De Buurtvereniging wordt beperkt in haar buiten activiteiten, die regelmatig op 

de Snijdersberg worden georganiseerd. 

Afgelopen zomer heeft er een filmavond plaatsgevonden op de Snijdersberg, 

georganiseerd door de Vrienden van de Bieb. Kan dit ook dit jaar nog? 

Wij bewoners vragen ons of water nog meer moet gebeuren voordat er 

drastische maatregelen worden genomen (dat wil zeggen massaal afschot). Een 

argument dat de gemeente graag hanteert, is dat zij wettelijk gezien niet verder 

kan gaan om de zwijnenplaag to verhelpen. Naast het felt dat wij dat niet 

kunnen geloven, zou dit aanleiding moeten zijn voor de gemeente om alles in 

het werk to stellen om kennelijk niet werkende wetgeving aan to (laten) passen. 

Dus niet zo snel bij de pakken Weer zitten, maar in actie komen voor de 

bewoners. 

De enige zichtbare acties van de gemeente zijn het plaatsen van 

waarschuwingsborden (pas op Wilde zwijnen) en als absoluut het plaatsen van 

verboden toegangsborden tot het bos en de bospaden; 

De gemeente heeft overigens Been enkele poging ondernomen om schade aan 

bermen, weides en tuinen to (laten) herstellen; 



De gemeente schuift tot op heden alles of op de bewoners. Op meldingen van 

boze en verontruste bewoners wordt door de gemeente de suggestie gedaan om 

maar beter hekwerk rondom het huffs, tuin en weide to plaatsen! 

Enkele bewoners hebben een dienstdoende Jager gesproken. Hij alleen is Haar 

eigen zeggen volstrekt kansloos tegen de grote overmacht aan Wilde zwijnen; zijn 

werk is een druppel op een gloeiende plaat. Ook deze Jager voelt zich door de 

drie betrokken overheidsinstanties van het kastje Haar de muur gestuurd. 

Wij, bewoners van de Snijdersberg, kunnen niet meer genieten van het bos, de 

bospaden en de ruimte rondom onze woningen: het woongenot is drastisch 

afgenomen. 

Door het afgenomen woongenot in verband met de Wilde zwijnen plaag en door 

de zichtbare verwoesting van de natuur, eisen wij als bewoners van de 

Snijdersberg allemaal een vermindering van de aanslag onroerendgoedbelasting 

(dating WOZ-waarde). 

Voorts stellen wij de gemeente financieel aansprakelijk voor alle geleden en nog 

to lijden schade (letsel-mens en dier- en aan tuin, weide, auto, fiets en andere 

zaken) als gevolg van de Wilde zwijnen plaag. 

Wij verzoeken u overigens een kopie van deze brief beschikbaar to stellen aan 

alle gemeenteraadsleden van de gemeente Meerssen. 

Wij hopen op korte termijn, ( we hebben het nu over 14 dagen vanaf ontvangst 

van deze mail. Dat is dus in week 11 ) een uitnodiging c.q. een reactie van u to 

mogen ontvangen. Een informatieavond voor alle inwoners van Geulle zou wet 

op z'n plaats zijn. 

Met vriendelijke groet, 



Bewoners Snijdersberg 
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